
 1 

Nr. 2795/2020 

ROMÂNIA 

JUDEŢUL HARGHITA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI SUSENI 

 

 

PROCES VERBAL 
 
 Încheiat azi la data de 29 iulie 2020 orele 1900 în şedinţa ordinară a Consiliului 

Local al comunei Suseni, la sediul acestuia. 

 Se constată că convocarea Consiliului Local comunal în şedinţă s-a făcut cu 

respectarea prevederilor art. 133 din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 57/2019 

privind Codul administrativ prin Dispoziţia nr. 104 din 2020 a primarului comunei 

Suseni. 

 La şedinţă participă următorii consilieri: 

1. Bálint Attila 

2. Bálint István-Tibor 

3. Elekes-Köllő Márta 

4. Gál Katalin 

5. Kovács Ernő 

6. Marthy Barna 

7. Mihálydeák Ervin 

8. Sólyom László 

9. Sólyom Máté 

10. Szabó Ágoston Attila 

11. Tótpál László 

 

De la ședință lipsesc domnii consilieri Miklós Károly, Elekes József și Kovács 

Levente.  

La şedinţă mai participă: domnul primar Egyed József, d-na secretar Kovács Ileana 

Éva și doamna Elekes-Köllő Angéla, însărcinată cu întocmirea procesului verbal al 

ședinței. Ședința se înregistrează video și se desfășoară în limba maghiară.  

Preşedintele de şedinţă, doamna consilier Elekes-Köllő Márta, constată că sedinţa 

este legal constituită, salută pe cei prezenţi şi declară deschisă şedinţa ordinară a 

Consiliului Local al comunei Suseni. 

Președintele ședinței face cunoscută consilierilor prezenți proiectele de pe ordinea 

de zi: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal pentru construire 

case de locuit în comuna Suseni, sat Valea-Strâmbă 

2. Proiect de hotărâre privind acordul asociatului Comuna Suseni pentru dizolvarea, 

lichidarea și radierea Societății Gyerviz Distrib S.R.L 
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3. Proiect de hotărâre privind aprobarea raportului de activitate a asistenților personali 

ai persoanelor cu handicap grav pe semestrul I, anul 2020 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru 

realizarea investiției: ”Alimentare cu energie electrică puț forat” 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea ocupării unei suprafețe de teren din domeniul 

public al Comunei Suseni pentru realizarea investiției: ”Alimentare cu energie 

electrică puț forat” 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării Bugetului general al Comunei 

Suseni pe anul 2020 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării prețului pornire al licitației pentru 

masa lemnoasă în cantitate de 420 mc, produse accidentale I, cuprinse în  prin 

APV nr. 13041 AC I  din 16.09.2019, emisă de O.S. Miercurea-Ciuc nevândut la 

licitația din data de 28.05.2020    

8. Aprobarea Proceselor verbale ale ședințelor anterioare din data de 25 iunie și 9 

iulie 2020 

9. Probleme curente 

 

Preşedintele şedinţei supune la vot aprobarea ordinii de zi. Ordinea de zi se aprobă 

cu 11 voturi pentru, fără abțineri și voturi împotrivă. 

Şedinţa continuă cu dezbaterea proiectelor înscrise în ordinea de zi: 

 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal pentru 

construire case de locuit în comuna Suseni, sat Valea-Strâmbă 

Egyed József: Această suprafață de teren a fost declarată zonă industrială, iar acum s-a 

împărțit în mai multe parcele și dorim să o transformăm în zonă de locuit. Tinerii au 

construit în acea zonă, de aceea solicităm consiliului local să aprobe acest proiect de 

hotărâre. 

Sólyom László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre. 

Elekes-Köllő Márta: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 11 

voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă. 

 

2. Proiect de hotărâre privind acordul asociatului Comuna Suseni pentru 

dizolvarea, lichidarea și radierea Societății Gyerviz Distrib S.R.L 

Egyed József: Am discutat deja despre această temă, dorim să ieșim din această alianță, 

dar juriștii din Gheorgheni propun lichidarea firmei. Propun aprobarea proiectului de 

hotărâre, pentru a putea primi sumele investite înapoi.  

Mihálydeák Ervin: Comisia socială a aprobat proiectul de hotărâre. 

Szabó Attila Ágoston: Comisia de muncă a aprobat proiectul de hotărâre. 

Kovács Ernő: Comisia agricolă a aprobat proiectul de hotărâre. 

Sólyom László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre. 

Elekes-Köllő Márta: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 11 

voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă. 
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3. Proiect de hotărâre privind aprobarea raportului de activitate a asistenților 

personali ai persoanelor cu handicap grav pe semestrul I, anul 2020 

Egyed József: Toată lumea a primit raportul de activitate al asistenților personali, fiecare 

și-a efectuat atribuțiile conform legii, nu s-au raportat nereguli. 

Mihálydeák Ervin: Comisia socială a aprobat proiectul de hotărâre. 

Elekes-Köllő Márta: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 11 

voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă. 

 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru 

realizarea investiției: ”Alimentare cu energie electrică puț forat” 

Egyed József: Investiția este în fază în care țevile conduse până la rezervor trebuie 

branșate la rețea. Am purtat discuții cu firma Electrica, toată investiția ne va costa 70.000 

lei și conține și schimbarea a 2-3 stâlpi. 

Mihálydeák Ervin: Comisia socială a aprobat proiectul de hotărâre. 

Szabó Attila Ágoston: Comisia de muncă a aprobat proiectul de hotărâre. 

Kovács Ernő: Comisia agricolă a aprobat proiectul de hotărâre. 

Sólyom László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre. 

Elekes-Köllő Márta: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 11 

voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă. 

 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea ocupării unei suprafețe de teren din 

domeniul public al Comunei Suseni pentru realizarea investiției: ”Alimentare 

cu energie electrică puț forat” 

Egyed József: Pe durata lucrărilor aceste suprafețe vor fi date în folosință firmei. 

Mihálydeák Ervin: Comisia socială a aprobat proiectul de hotărâre. 

Kovács Ernő: Comisia agricolă a aprobat proiectul de hotărâre. 

Sólyom László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre. 

Elekes-Köllő Márta: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 11 

voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă. 

 

6. Poirect de hotărâre privind aprobarea rectificării Bugetului general al 

Comunei Suseni pe anul 2020 

Egyed József: Este vorba de prima modificare a bugetului local. La partea de venituri am 

primit 5.000 lei pentru repararea a cinci podețe în partea Alszeg și Ujut. La partea de 

cheltuieli, suma de 100.000 lei, alocată inițial pentru organizarea zilelor comunei, 

propunem să o împărțim în alt mod. Din această sumă, 60.000 lei dorim să fie alocate 

parohiilor în mod egal și 40.000 lei pentru acoperirea cheltuielilor în plus ivite la cele 

două terenuri de fotbal acoperite cu gazon artificial. Dorim alocarea sumei de 135.000 lei 

pentru extinderea rețelei de apă potabilă din străzile Nyir, Ormeny și Nagy. Această sumă 

o luăm temporar, de la trotuare, deoarece se pare că în decursul acestui an nu se vor 

efectua lucrări de extindere a trotuarelor. Suma de 30.000 lei dorim să o aducem din 
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trimestrul IV în trimestrul III pentru a putea plăti materialul lemnos cumpărat pentru 

încălzire. 

Sólyom László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre. 

Egyed József: Școala a solicitat schimbarea gazonului foarte uzat pe terenul de sport. Însă 

terenul de sport are forma de L și conține și un teren de baschet, care ar costa 20.000 lei. 

S-au alocat pentru schimbarea gazonului 200.000 lei, dar mai este nevoie de suma de 

40.000 lei, pentru a nu fi nevoiți să renunțăm la nici una dintre cele două terenuri.  

Elekes-Köllő Márta: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 11 

voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă. 

 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării prețului pornire al licitației 

pentru masa lemnoasă în cantitate de 420 mc, produse accidentale I, cuprinse 

în  prin APV nr. 13041 AC I  din 16.09.2019, emisă de O.S. Miercurea-Ciuc 

nevândut la licitația din data de 28.05.2020    

Egyed József: Este vorba de o parcelă cu doborâturi cu un volum de 420 metri cubi de 

material lemnos. La prețul de 90 de lei nu s-a vândut această cantitate de lemn. Prețul 

propus de ocolul silvic este de 70,19 lei. 

Sólyom László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre, cu prețul de 72 lei. 

Kovács Ernő: Comisia agricolă a aprobat proiectul de hotărâre și prețul de pornire de 72 

lei. 

Elekes-Köllő Márta: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 11 

voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă. 

 

8. Aprobarea proceselor verbale ale ședințelor anterioare din data de 25 iunie și 

9 iulie 2020 
Elekes-Köllő Márta: Supune procesul verbal din data de 25 iunie și 9 iulie 2020 

procedurii de votare, iar acestea se aprobă cu 11 voturi pentru, fără abţineri şi fără voturi 

împotrivă. 

 

9. Probleme curente 

Gál Katalin: Care este situația în domeniul serviciului de salubritate? 

Egyed József: Contractul cu firma Huron a expirat, serviciul a fost licitat și s-a prezentat 

o firmă din județul Mureș. Au solicitat o modificare și anume ca colectarea deșeurilor să 

fie făcută în două zile, miercurea în localitatea Suseni și joia în localitățile Chileni și 

Valea Strâmbă. La următoarea licitație vom propune colectarea deșeurilor săptămânal. A 

demarat și colectarea selectivă a deșeurilor. Se va colecta și sticla. Aceasta este un lucru 

bun, deoarece sticla este grea, iar din cauza tonajului mare a trebui să plătim amendă. 

Gál Katalin: Se pot solicita și saci? 

Egyed József: Da, deșeurile se colectează în saci, separat pe tipuri de deșeuri.  

Gál Katalin: Când vor începe și când se vor finaliza lucrările la vechea clădire a 

primăriei? 



 5 

Egyed József: Când începe știm, săptămâna viitoare vom da ordinul de începere, dar când 

se vor finaliza nu știm, depinde de firmă. 

Szabó Attila Ágoston: M-aș interesa în legătură cu repararea celor două drumuri de 

câmp. 

Egyed József: Încă nu s-au reparat, deoarece nu avem bani, am cumpărat țevi pentru a 

rezolva problemele cauzate de inundații în localitățile Chileni și Valea Strâmbă. A trebuit 

să montăm mai multe inele, în mai multe locuri, am montat unul și lângă podul de peste 

Mureș. Trebuie să facem o propunere, să vedem de unde putem aloca aceste sume de 

bani. Până la toamnă promit că vom rezolva cumva. 

Tótpál László: Mulțumiri pentru reparațiile din strada Gergely. Aș mai avea o solicitare: 

să se sape  și să se curețe șanțul pe o porțiune de 100-150 metri. Containerul de lângă casa 

de cultură din Valea Strâmbă a fost luat de firmă. 

Egyed József: Mulțumim pentru răbdarea localnicilor. Săpăturile vor fi făcute de 

angajații primăriei. Containerul a fost dus de firmă, deoarece a fost proprietatea acesteia. 

De la noua firmă vom solicita altul.  

Marthy Barna: M-aș interesa în legătură cu reparațiile drumului Erdőlő.  

Egyed József: S-au finalizat reparațiile. 

Marthy Barna: Am primit plângeri și legat de drumurile de câmp. Reparațiile drumurilor 

comunale au continuat? 

Egyed József: Nu am primit solicitări pentru reparații de drumuri de câmp. Localnicii să 

depună cereri în acest sens, dacă sunt. 

Kovács Ernő: În legătură cu drumurile de câmp, aș atrage atenția că în multe locuri 

șanțurile sunt umplute cu bale. Dacă șanțurile sunt astupate drumurile nu vor fi 

practicabile. 

Egyed József: Peste tot se observă acest fenomen de înfundare a șanțurilor. Vom încerca 

să le curățăm. 

Sólyom László: Ce se va întâmpla cu clădirea vechiului cabinet medical? 

Egyed József: Momentan este folosit de copiii înscriși la cursurile de după amiază din 

cadrul Fundației Sfântu Francisc. Vom licita clădirea, deoarece s-a interesat un medic 

dentist în legătură cu aceasta. Am cumpărat și un boiler electric. Clădirea este utilizabilă. 

Sólyom László: M-aș interesa în legătură cu firma Aquaserv. 

Kovács Ileana Éva: Firma este înregistrată și se caută un consilier, care să îi ajute în 

obținerea autorizațiilor. 

Bálint Attila: Am solicitat adâncirea șanțului din curtea școlii. 

Egyed József: Am vorbit cu inginerii despre devierea scurgerii apei. Ne-am înțeles să 

facem noi aceste demersuri, să cumpărăm țevi, să le montăm și să construim un dig care 

să devieze apa pe câmp. Sperăm că vom rezolva până la ploile din toamnă. În curtea școlii 

rezolvarea problemei ar fi ca parohia să facă proiectele pentru renovare și să solicite 

ajutorul financiar al consiliului local. 

Mihálydeák Ervin: A fost vorba de devierea cursului apei la Koszta. M-aș interesa în 

legătură cu demersurile luate în acest sens. 
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Egyed József: S-a făcut vizită la fața locului, dar proprietarii solicită să transportăm 

pământul de la fața locului. Acest lucru nu îl putem rezolva. Din această cauză nu am 

putut să săpăm șanțul.  

Bálint István: Am primit o observație din partea unui locuitor, că în strada Mester ar fi 

nevoie de material de umplutură. Se vor face acolo și lucrări de asfaltare? 

Egyed József: Strada Mester este reparată astfel încât se poate pune stratul de asfalt. Vom 

verifica. 

Bálint István: În ce măsură sunt prezente serviciile comunale în locurile locuite din 

comună? 

Egyed József: În fiecare stradă este rețea de canalizare. Funcționează fiecare pompă 

submersibilă. 

Bálint István: Un locuitor, Bartalis Csaba, s-a plâns că a depus cerere de mai bine de un 

an jumate și nu i s-a rezolvat cererea.  

Egyed József: Unde este doar firmă înregistrată, dar nu locuiesc acolo, nu am considerat 

a fi prioritate. Casele de locuit sunt mai importante.  

Bálint István: Atunci de ce a fost prioritar să se construiască rețea de canalizare în 

capătul străzii Csik, unde nu locuiește nimeni? 

Egyed József: Acolo este o zonă industrială și dorim să atragem investitori în zonă. 

Bálint István: Acolo doar firma Carrion este. 

Egyed József: Domnul Bartalis Csaba a depus cerere doar pentru apă potabilă. Dar firma 

se află la doar 100 de metri de rețea și poate să rezolve și din resurse proprii. 

Sólyom László: Până unde ține zona industrială? 

Egyed József: Până la intersecție. Sunt firme interesate, să sperăm că vor veni aici. 

Bálint István: Containerele din centrul satului ar trebui golite mai des, deoarece arată rău. 

Egyed József: Le golim de trei ori pe săptămână. Acest lucru înseamnă că este viață 

socială acolo, iar acesta este un lucru bun. Ne străduim să le ținem curate. Trebuie să ne 

gândim să înființăm un punct pentru colectarea lucrurilor de prisos, ca de exemplu 

canapele, crengi, etc. 

Elekes-Köllő Márta: Aș avea o propunere, cu ocazia zilelor comunei să se organizeze 

zilele pedagogilor, deoarece și în alte locuri se organizează. Mă gândesc și la cei din 

sistemul sanitar, ar trebui să-i prețuim și pe ei, să simtă că îi sprijinim, cu o vorbă bună 

sau cu o laudă. Ar trebui să invităm și pensionarii. Ar fi un gest frumos și ar merita să le 

prețuim munca. 

Preşedintele şedinţei anunţă epuizarea problemelor înscrise în ordinea de zi, şi 

declară închisă şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Suseni. 

 

 

ÎNTOCMIT, 

Elekes-Köllő Angéla Gabriela 

 

 

  PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ       SECRETAR GENERAL UAT 

   Elekes-Köllő Márta              Kovács Ileana-Éva 


